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معلومات لتسهيل وصول المستثمرين الأجانب إلى  مرجعي استبياننشر أول ت"إيداع" 

 السوق المالية

التابع  "علومات مراكز الإيداعممشروع جمع "يأتي المشروع كجزء من مشاركة "إيداع" في  -

 الحفظ العالميأمناء لاتحاد 

 لدعم قراراتهم للاستثمار الأجانب المستثمرون يحتاجها التي الأساسية المعلومات الاستبيان يغطي -

 ةالسعودي يةالمال سوقال في

 من قبل "إيداع" سيتم تحديث الاستبيان على أساس سنوي -

 

أول استبيان مرجعي اليوم  "إيداع"شركة مركز إيداع الأوراق المالية  نشرت: 2022 نوفمبر 30 -الرياض 

  . مناء الحفظ العالميأالتابعة لاتحاد  علومات مراكز الإيداع"ممبادرة "مشروع جمع بالشراكة مع 

رئيسي  مورد معلوماتسيكون الاستبيان المعروف باسم "استبيان اتحاد أمناء الحفظ العالمي" بمثابة 

الجهة الرسمية المسؤولة عن نظام  "إيداع" بصفتهامعلومات حول دور وسيغطي  . الأجانب للمستثمرين

التسوية والتسجيل بإجابات على مجموعة من الأسئلة المتعلقة الإيداع والتسوية في المملكة، بالإضافة إلى 

 والتدقيق. ةالتنظيميورأس المال واللوائح الأوراق المالية لكية ومحفظ و

 

السوق المالية عضاء على تقييم المخاطر قبل دخول الأ لمساعدةسيتم تحديث الاستبيان على أساس سنوي و

 السعودية. 

"تشهد : على أهمية هذه المشاركة قائلاا  "إيداع"التنفيذي لشركة  المديررائد الحميد، علق  بهذه المناسبة،

الشفافية مما يتطلب تعزيز مستويات ، من المستثمرين الأجانب متزايداا  إقبالاا السوق المالية السعودية 

الإيداع مراكز تعد مشاركتنا في مشروع جمع معلومات والعالم.  حول الأخرىالإيداع  مراكزوالتوافق مع 

لدعم نمو وتطور السوق المالية  جديدة في إطار مساعينا المستمرةخطوة  التابع لاتحاد أمناء الحفظ العالمي

ا  تطلعن، وبين المستثمرين الدوليين هاجاذبيت وتعزيز في المملكة المشاركة في مبادرات مماثلة إلى دائما

 ".ا الهدفلتحقيق هذ

ا على الموقع الإلكتروني للشركة على اا اعتبار من اليوم، سيكون استبيان اتحاد أمناء الحفظ العالمي متاحا

  )edaa.sa(إستبيان الرابطة الدولية لأمناء الحفظالرابط التالي: 

 -انتهى-

 حول إيداع:

ويتمثل . وهي مملوكة بالكامل لمجموعة تداول السعودية 2016في عام " إيداع"تأسست شركة مركز إيداع الأوراق المالية 

في تشغيل نظام الإيداع والتسوية المستخدم لتسجيل وحفظ الأوراق المالية وتسجيل ملكيتها " إيداع"النشاط الرئيسي لشركة 

وتهدف الشركة إلى تعزيز كفاءة خدمات إيداع وتسجيل الأوراق المالية بما يتماشى مع أهداف . في السوق المالية السعودية

لمزيد من . تطوير بيئة أكثر مرونة تعزز التميز في جميع القطاعات المتعلقة بالسوق الماليةمن خلال  2030رؤية المملكة 

  www.edaa.com.sa: المعلومات، يرجى زيارة

 
 
 

https://www.edaa.sa/wps/portal/sdcc/knowledge-center/General%20Information/acc/!ut/p/z1/04_Sj9CPykssy0xPLMnMz0vMAfIjo8ziPQPcTQw9LYy83b0CzQzM_P1CQ0JCPAz9TQz1w8EK_Dx8nD0MgAr8XU0dDRydjAN9Xc3NDQ2MDfWjKNFvZECZfm8j4vQb4ACORNgfBVaCLwTwKgB5Ea8CkB_ACvA4Mjg1T78gNzQ0NMIg01PXUREACIcw8g!!/dz/d5/L0lHSkovd0RNQUZrQUVnQSEhLzROVkUvYXI!/
http://www.edaa.com.sa/
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Edaa Publishes Its First Questionnaire To Ease Information Access For Foreign Investors  
 

- The questionnaire is part of the Association of Global Custodians’ Depository Information 
Gathering Project initiative 

- The questionaire covers key information required by foreign investors while 
considering investments in the Saudi capital market  

- Questionnaire to be updated on an annual basis by Edaa 
 

Riyadh – 30November 2022: The Securities Depository Center “Edaa”, published its first 
questionnaire in partnership with the Association of Global Global Custodians’ (AGC) Depository 
Information Gathering Project (DIGP).  
 
Known as the “AGC Questionnaire,” the document will be a key repository of information for foreign 
investors. It will have information on Edaa’s roles as a Securities Depository Center (SDC) and 
Settlement System (DSS), as well as have answers to questions on settlement, registry, safekeeping to 
ownership, capital, regulation, as well as audit.  

 
The questionnaire will be updated on an annual basis and will help members assess risk before 
entering the Saudi capital market. 
 

Raed Alhumaid, CEO of Edaa, said: “As we continue to witness increased foreign participation in the 
Saudi capital market, it has become essential to increase transparency and align with global 
depositories around the world. Our participation in the Association of Global Custodians’ Depository 
Information Gathering Project is another step in strengthening our market and increasing its 
attractiveness among international investors. We will continue to participate in similar initiatives to 
further grow and develop the Saudi capital market.”   
 
Effective today, the AGC Questionnaire, will be available on the company website on the following link 

Association of Global Custodians (AGC) Questionnaire (edaa.sa) 
 
 

-Ends- 

 

 

About Edaa 
The Securities Depository Center Company (“Edaa”) was established in 2016 and is fully owned by the 
Saudi Tadawul Group. “Edaa” operates and maintains the Depository and Settlement System (DSS) to 
record and maintain securities and register the ownership of securities on the Saudi Exchange. It aims 
to enhance the efficiency of securities deposit and registration services, in alignment with Saudi Vision 
2030 objectives, through developing a more resourceful environment that fosters excellence within 
all sectors related to the capital market. For more information, visit: www.edaa.com.sa   
 

https://www.edaa.sa/wps/portal/sdcc/knowledge-center/General%20Information/acc/!ut/p/z1/04_Sj9CPykssy0xPLMnMz0vMAfIjo8ziPQPcTQw9LYy83b0CzQzM_P1CQ0JCPAz9TQz1w8EK_Dx8nD0MgAr8XU0dDRydjAN9Xc3NDQ2MDfWjKNFvZECZfm8j4vQb4ACORNgfBVaCLwTwKgB5Ea8CkB_ACvA4MjixSL8gNzQ0NMIg01PXUREAKk8LNA!!/dz/d5/L0lHSkovd0RNQUZrQUVnQSEhLzROVkUvZW4!/
http://www.edaa.com.sa/

